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Protokół Nr XV/19 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego  

VI kadencji 
odbytej w dniu 18 października 2019 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 

Punkt 1  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zakomunikowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady sesji Rady 
Powiatu Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie 
Informacji Publicznej Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 09:00 i przywitała 
serdecznie Panie i Panów Radnych, Zarząd Powiatu oraz wszystkich gości przybyłych 
na sesję.  

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 
że w sesji uczestniczy 14 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana 
do podjęcia prawomocnych uchwał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Treść listy obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Punkt 2 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad XV sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 

 
Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 
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Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który w imieniu Zarządu Powiatu 
Drawskiego zgłosił zmiany do obowiązującego porządku obrad, a mianowicie  
o wykreślenie w pkt 10 ppkt „c”, czyli  projektu uchwały w sprawie przyjęcia Raportu 
z wykonania „Programu ochrony środowiska dla Powiatu Drawskiego na lata 2015-
2018 z perspektywą na lata 2019-2020”– druk numer 724, a związane jest to z brakiem 
danych z poszczególnych gmin.   

Na tym Pan Starosta zakończył swoją wypowiedź.    

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania w sprawie wycofania z porządku obrad sesji pkt. 10 ppkt „c”, a więc 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania „Programu ochrony 
środowiska dla Powiatu Drawskiego na lata 2015-2018 z perspektywą na lata 2019-
2020” – druk numer 724.  

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  2 głosach „wstrzymujących się” 
Rada Powiatu Drawskiego przyjęła proponowaną zmianę porządku obrad w sprawie 
wycofania z porządku obrad sesji w pkt. 10 ppkt. „c” - projektu uchwały w sprawie 
przyjęcia Raportu z wykonania „Programu ochrony środowiska dla Powiatu 
Drawskiego na lata 2015-2018 z perspektywą na lata 2019-2020” – druk numer 724.  

Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że sesja Rady Powiatu zostanie 
prowadzona zgodnie z następującym porządkiem obrad. 

Obowiązujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 13.09.2019 r. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
– druk nr 720. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Trybuna obywatelska. 

7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między 
sesjami. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych na terenie powiatu 
drawskiego w roku szkolnym 2018/2019 – druk nr 709. 
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9. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych dokonanych przez: 

a) Wojewoda – druk nr 726, druk nr 727; 

b) Starostę – druk nr 725; 

c) Przewodniczącego Rady – druk nr 719; 

d) Urząd Skarbowy – druk nr 728. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany planu pracy Rady Powiatu Drawskiego – druk nr 700; 

b) przyjęcia stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji dotyczącego 
podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia strefy ciszy na jeziorze Lubie  
–  druk nr 693; 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału środków PFRON na realizację 
zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnienie osób 
niepełnosprawnych w 2019 roku –  druk nr 714; 

d) udzielenie pomocy finansowej dla Gminy Złocieniec –  druk nr 662; 

e) wysokość opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na 
parkingu strzeżonym – druk nr 653; 

f)    uchwalenie rocznego Programu współpracy Powiatu Drawskiego  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalności pożytku publicznego na rok 2020– druk nr 655; 

g) stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego Gimnazjum dla 
Dorosłych w Czaplinku – druk nr 710;  

h) stwierdzenie przekształcenia Centrum Kształcenia Praktycznego  
w Czaplinku i Centrum Kształcenia Praktycznego w Drawsku 
Pomorskim – druk nr711; 

i)    zmieniającej uchwałę Rady Powiatu Drawskiego w sprawie utworzenia 
zespołu placówek – Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego  
i Ustawicznego – druk nr 712; 

j)    zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2019 – druk nr 706; 

k) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2019 – 2035 – druk nr 707. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

12. Komunikaty i sprawy różne.  

13. Zakończenie sesji. 
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Punkt 3 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady 
Powiatu Drawskiego odbytej w dniu 13.09.2019 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
przyjęcia protokołu z XIV sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 13.09.2019 r.  
 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z XIV sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 13.09.2019 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Na salę narad przybył  Radny C. Turczyk. Stan Rady wynosi 15 Radnych. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania nad przyjęciem protokołu z XIV sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 13.09.2019 r. 
 
Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z XIV sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
13.09.2019 r.  
 
Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

Punkt 4 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac 
Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali 
sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
w materiałach na sesję.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę 

Drawskiego Stanisława Cybulę. 
 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że każdy z Radnych otrzymał 

sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami.  
  
Starosta S. Cybula spytał, czy Radni mają pytania odnośnie sprawozdania? 
 
Głos zabrała Pani Radna B. Głowacka, która poprosiła o informacje dotyczące  

usytuowania punktów nieodpłatnej pomocy prawnej na terenie powiatu drawskiego,  
a także możliwości powstania takich punktów w pozostałych gminach niż wskazane 
dotychczas. 

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że Zarząd postanowił  

o usytuowaniu tych punktów w dotychczasowych miejscach ze względu na 
dochowanie terminów, dlatego utworzenie takich punktów będzie możliwe w 2021 
roku.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 
 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który poprosił o informacje dotyczące 

zwiększenia zatrudnienia na stanowisku koordynatora rodzinnej pieczy zastępczej.  
 
Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu W. Włodarczyk, który powiedział, że 

Zarząd Powiatu rozpatrywał wniosek Dyrektora PCPR w Drawsku Pomorskim,  
a związane jest to zwiększoną ilością rodzin zastępczych na jednego koordynatora. 
Podkreślił, że wskaźnik ten jest zdecydowanie przekroczony, dlatego podjęto decyzję 
o zatrudnieniu jeszcze jednej osoby.  

 
Głos zabrał Pan Radny K. Korczyński, który odnosząc się do pkt. 9 

sprawozdania zapytał, czy związane jest to z powstaniem nowej linii autobusowej 
relacji  Drawsko – Świdwin.  

 
Głos zabrał Pan W. Włodarczyk, który powiedział, że po analizie miesięcznej 

linii i przeprowadzeniu rozmów z władzami Drawska, gmina skłoniła się do 
utrzymania tej linii. Wystąpiono z dodatkowym wnioskiem o dofinansowanie i na 
dzień dzisiejszy podpisywane jest porozumienie w sprawie tej dotacji. Przypomniał, że 
istniała druga linia powrotna o godzinie 15.00, która nakładała się z linią dowożenia 
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dzieci, dlatego zlikwidowano jedną równoległą popołudniową, natomiast 
pozostawiono dotychczasowe poranne połączenia.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 
 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który zapytał o informacje dotyczące 

udostępnienia nieruchomości stanowiącej własności Powiatu Drawskiego i udzielenie 
prawa dysponowania.  

 
Głos zabrał Pan naczelnik Wydziału Inwestycji M. Szulist, który wyjaśnił, że 

związane było to z doprowadzeniem światłowodu przez nieruchomość stanowiącą 
własność Powiatu Drawskiego do nowego budynku Starostwa Powiatowego 
mieszczącego się przy ulicy Piłsudskiego 20.  

 
Pani Radna B. Głowacka poprosiła o szczegóły ustaleń między Powiatem 

Drawskim, a gminą Złocieniec w sprawie porozumienia dotyczącego zimowego 
utrzymania dróg oraz tematy poruszane na Konwencie Starosty, Burmistrzów i Wójta.  

 
Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że konwent poświęcony 

był w głównej mierze założeniom budżetowym na 2020 rok, ale wszystkie omówione 
tematy znajdują się protokole i zostaną przedstawione w późniejszym terminie.  
W drugim przypadku Dyrektor Z. Kot wystąpił do Zarządu o wyrażenie zgody na 
ogłoszenie przetargu w sprawie utrzymania dróg  na okres 3 lat. Takie rozwiązania 
zastosowano w innych powiatach. Nadmienił, że stawki dla gminy Złocieniec zostały 
zwiększone, a przedstawiciele zaakceptowali przedstawione warunki umowy.  

 
Głos zabrał Pan Radny K. Korczyński, który poprosił o dokładniejsze 

sprecyzowanie informacji zawartych w sprawozdaniu dotyczących nieruchomości.  
 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że postarają się  

o dokładniejsze oznaczenie nieruchomości.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 
 
Nikt z Radnych nie zadał żadnych pytań.    

 
Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Punkt 5 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski 
i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelację? 

Głos zabrał Pani Radna G. Buczek, która w imieniu mieszkańców osiedla 
Pomorskiego złożyła interpelację w sprawie przycięcia koron drzew przy ulicy 
Brzozowej w Złocieńcu, a także poprosiła o informacje dotyczące utworzenia 
schroniska dla zwierząt.   

 
Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby jeszcze 

złożyć interpelację, wnioski i zapytania ? 
 
Głos zabrała Pan Radna G. Polak, która złożył zapytanie dotyczące stanu 

prawnego drogi brukowanej łączącej drogę wojewódzką 177Z z miejscowością Psie 
Głowy oraz etapu przebudowy drogi Ostroróg – Łysinin.  

Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Głos zabrał Pani Radna B. Głowacka, która złożyła interpelacje dotyczącą 

powołania zespołu samorządowo-pozarządowego do spraw współpracy Powiatu 
Drawskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego.  

 
Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który złożył zapytanie dotyczące 

przyczyn braku realizacji uchwały w sprawie upoważnienia dyrektorów szkół 
 i placówek prowadzonych przez Powiat Drawski do przyznania minimalnej stawki 
wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela wyższej od ustalonej w przepisach 
wydanych na podstawie art. 30 ust. 5 pkt. 1 ustawy z dnia 26.01.1982 r. Karta 
Nauczyciela. Następnie skierował drugie zapytanie związane z konkursem na 
stanowisko dyrektora szkoły w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Czaplinku,  
a mianowicie dlaczego nie została poinformowana o planowanym konkursie 
merytoryczna Komisja Oświaty. Ostanie zapytanie dotyczyło również interpelacji 
dotyczącej wyjazdu grupy Radnych do zaprzyjaźnionego powiatu Bad Segeberg,  
a dokładnie nie poinformowaniu wszystkich radnych o takiej wizycie.    
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Treść złożonych zapytań stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby jeszcze 

złożyć interpelację? 
  
Nikt z Radnych żadnych interpelacji, wniosków i zapytań więcej nie zgłaszał.  

 
 

Punkt 6 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest trybuna obywatelska. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z obecnych na sali narad osób głosu nie zabrał. 

Punkt 7 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między sesjami.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Panią Genowefę Polak  
– Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie 
sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 
 

Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki  
i Rozwoju, która powiedziała, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju w okresie 
między sesjami obradowała jedynie raz w dniu 16 października. Komisja analizowała 
materiały na dzisiejszą sesje Rady Powiatu, w tym informacji o stanie realizacji zadań 
oświatowych na terenie powiatu drawskiego w roku szkolnym 2018/2019, projekty 
uchwał oświatowych, w sprawie podziału środków z PFRON na realizację zadań  
z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zmian w budżecie i Wieloletniej Prognozie 
Finansowej. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekty uchwał. Komisja 
dyskutowała, również na temat uchwały w sprawie uchwalenia rocznego Programu 
współpracy Powiatu Drawskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2020. Został złożony wniosek 
o wycofanie tego projektu uchwały z porządku obrad sesji, jednak nie uzyskał on 
większości głosów.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę i przedstawienie sprawozdania z działalności 
Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan H. Szreta, który 
powiedział, że Komisja Rewizyjna spotkała się 2-krotnie. 17 września 
przeprowadzono kontrole w Domu Pomocy Społecznej w Darskowie, która 
obejmowała 3 zagadnienia: funkcjonowanie, strukturę organizacyjną oraz inwestycję 
 i remonty w DPS Darskowo. Podczas kontroli wyjaśnień udzielała Pani Dyrektor  
W. Smolich oraz Kierownik Z. Jakomulski. Kontrola zakończyła się sporządzeniem 
protokołu oraz wniosków pokontrolnych. Drugie posiedzenie Komisji Rewizyjnej 
odbyło się 15 października, podczas, którego przyjęto protokół oraz wnioski z kontroli 
w DPS Darskowo. Przeanalizowano informacje o stanie realizacji zadań oświatowych 
na terenie powiatu drawskiego w roku szkolnym 2018/2019. Kolejno ustalono termin 
 i zakres planowej kontroli w ZPE-T w Bobrowie. Pozytywnie zaopiniowano materiały 
na XV sesje Rady Powiatu Drawskiego. Zawnioskowano, również, aby radca prawny 
wydał opinię dotyczącą negatywnego stanowiska właścicieli aptek i farmaceutów  
w sprawie uchwały określającej rozkład godzin aptek ogólnodostępnych na terenie 
powiatu drawskiego. Członkowie Komisji Rewizyjnej poprosiło o przygotowanie 
kompleksowej informacji dotyczących kosztów obsługi zadłużenia, warunków obsługi 
i wyboru referentów związanych z zaciąganiem kredytów przez Powiat Drawski.    

  Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą 
Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – Panią Barbarę Głowacką.  
 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – 
Pani B. Głowacka, która powiedziała, że Komisja obradowała 3-krotnie w okresie 
międzysesyjnym. Pierwsze posiedzenie komisji odbyło się 13 września i dotyczyło 
głównie analizy oceny realizacji oferty przez spółkę Szpitale Polskie. W związku 
 z brakiem kworum  na drugim posiedzeniu materiał ze Szpitali będzie ponownie 
omawiany w późniejszym terminie. Trzecie posiedzenie odbyło się w dniu 
dzisiejszym, na którym to wskazano na problemy z raportowaniem danych do 
programu ochrony środowiska. Tym samym Komisja złożyła wniosek o poszerzenie 
tematu spotkania z burmistrzami i wójtem Starosty Drawskiego o temat ochrony 
środowiska. Omówiono protest aptekarzy w sprawie podjętej uchwały Rady Powiatu 
oraz projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy Powiatu 
Drawskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2020. 

 
Pani Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że na wniosek aptekarzy 

zostanie ustalone wspólne spotkanie.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu 

Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Jacka Kozłowskiego  
o przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji w okresie między sesjami. 

Głos zabrał Jacek Kozłowski - Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji, który powiedział, że Komisja Skarg Wniosków i Petycji w okresie między 
sesyjnym odbyła 1 posiedzenie w dniu 1 października, aby rozpatrzyć wniosek 
dotyczący podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia strefy ciszy na jeziorze Lubie. 
Komisja wyraziła swoje stanowisko w uchwale i przygotowała projekt uchwały Rady 
Powiatu, który w dniu dzisiejszym będzie procedowany.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Oświaty Romualda Kurzątkowskiego i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Romuald Kurzątkowski - Przewodniczący Komisji Oświaty, który 
powiedział, że Komisja Oświaty odbyła 1 posiedzenie między sesjami w dniu  
17 października. Głównym punktem spotkania z dyrektorami były 3 zasadnicze 
punkty: remonty i inwestycje w placówkach oświatowych w roku 2019/2020,  
w spotkaniu uczestniczył inżynier powiatu. Następnie przedstawiono informacje  
o stanie realizacji zadań oświatowych na terenie powiatu drawskiego na rok szkolny 
2018/2019, a w szczególności dane dotyczące rekrutacji i wyników maturalnych  
w szkołach. Ostatni punkt dotyczył wniosków do założeń budżetowych na rok 2020. 
W tej kwestii podstawowym zadaniem będzie znalezienie środków finansowych na 
działania pozalekcyjne i materiały dydaktyczne. Wskazano również na problemy  
z poprawą jakości pracowni komputerowych i zaplecza sportowego. Komisja Oświaty 
pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał na dzisiejszą sesję.  

     
          Punkt 8 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest informacja o stanie realizacji zadań 
oświatowych na terenie powiatu drawskiego w roku szkolnym 2018/2019.   
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Izabelę 
Krężołek – Naczelnika Wydziału Edukacji o przedstawienie informacji.  
 

Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która powiedziała, że Powiat Drawski 
jest organem prowadzącym dla ośmiu jednostek oświatowych, w tym czterech ZSP 
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oraz czterech placówek oświatowych. Następnie przedstawiła liczbę uczniów  
w szkołach prowadzonych przez Powiat Drawski od momentu powstania powiatów do 
roku bieżącego i liczbę oddziałów z poprzednich trzech lat. Kolejno omówiła liczbę 
zatrudnionych nauczycieli. Nadmieniła, że wykres wyżów i niżów demograficznych 
pokazuje, że każdy następujący wyż demograficzny jest niższy od poprzedniego oraz 
każdy następujący niż demograficzny jest głębszy od poprzedniego. Podkreśliła, że 
rekrutacja przez 2 lata będzie utrzymywała się na podobnym poziomie. Niestety  
w roku 2024 roku wszystkie szkoły w powiecie będą rekrutowały z liczby mniejszej 
niż 200 absolwentów szkół podstawowych. To załamanie wynika z odwrócenia 
reformy sześciolatków. Pani Naczelnik przedstawiła porównanie naliczonej subwencji 
i kosztów kształcenia jednego ucznia w 2018 roku. Po ich przeanalizowaniu można 
zauważyć, że subwencja jest nieadekwatna do kosztów kształcenia jednego ucznia. 
Dodatkowo, gdy większa jest średnia liczebność oddziałów tym różnica między 
kosztem kształcenia a subwencją na 1 ucznia jest mniejsza. Pozytyw w całych danych 
przynosi fakt zwiększania się średniej liczebności w oddziałach w porównaniu do roku 
ubiegłego we wszystkich szkołach. Dzięki temu poprawi się sytuacja finansowa szkół 
na terenie powiatu. Na koniec przedstawiła wyniki egzaminów zewnętrznych  
w szkołach gdzie organem prowadzącym jest Powiat Drawski.           
     

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania? 

Głos zabrała Pani Radna G. Buczek, która podziękowała za tak wyczerpujący 
materiał dotyczący stanu realizacji zadań oświatowych.  

Głos zabrał Pan Radny M. Tobiszewski, który powiedział, że w związku ze 
wzrostem ilości uczniów wzrosła ilość nauczycieli, lecz niestety w kolejnych latach 
ilość uczniów spadnie nawet o 300 osób, dlatego zapytał o plany dotyczące tych 
nauczycieli. Następnie zadał pytanie, czy podejmowane są kroki związane  
z wyrównanie ilości uczniów w oddziałach, aby zachować odpowiedni poziom 
nauczania i zmniejszenia kosztów funkcjonowania.    

Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która powiedziała, że ilość uczniów 
nie wzrosła o 755 w szkołach, lecz jest liczba uczniów klas pierwszych. Natomiast 
liczba uczniów w szkołach dla młodzieży zwiększyła się dokładnie o 390 osób,  
a wynika to z tego, iż spora liczba uczniów odeszła ze szkół. W jednostkach 
oświatowych nauczyciele są zatrudnieni na etaty plus godziny ponadwymiarowe, więc 
nauczycielom co najwyżej zmniejszą się etaty o nadgodziny. W przypadku 
wyrównania liczby uczniów w oddziałach stwierdziła, że jest to praktycznie 
niemożliwe, gdyż o ilość uczniów decyduje moment rekrutacji. Wyjaśniła, że 
przenoszenie dzieci między oddziałami jest również niemożliwe ze względów na 
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poziom kształcenia, dlatego jedynie utrzymana na wysokim poziomie rekrutacja 
pozwala na poprawę sytuacji finansowej szkół.  

Pani Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że zadowalające wyniki 
egzaminów i poprawa estetyczna szkół mogą jedynie spowodować zwiększenie się 
uczniów w szkole.  

Głos zabrał Pan Radny R. Kurzątkowski, który odnosząc się do wyboru szkoły 
przez absolwentów gimnazjów i podstawówek powiedział, że podstawowym zadaniem 
jest zmniejszenie ilości uczniów wybierających szkoły poza naszym powiatem. 
Zaznaczył, że 41% uczniów z Czaplinka wybiera szkoły poza powiatem, z gminy 
Drawsko Pomorskie 27%, Kalisz Pomorski 50%, Wierzchowo 57%. Poprawna 
sytuacja ma miejsce w Złocieńcu, gdzie jedynie 15% wybiera szkoły poza powiatem. 
Niemożliwe jest zatrzymanie wszystkich uczniów, lecz wyniki na poziomie 10-15% 
byłyby satysfakcjonujące. Podkreślił, że porównując 2017 i 2018 rok  koszty 
kształcenia jednego ucznia spadły, przy czym wynagrodzenia nauczycieli wzrosły, co 
oczywiście wiążę się z dodatkowymi wydatkami z budżetu powiatu.  

Pani Przewodnicząca Rady Powiatu dodała, że naliczona subwencja oświatowa 
na jednego ucznia jest niewystarczająca na pokrycie płac i wszelkich wydatków.  

Głos zabrał Pan Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział, że należy położyć 
większy nacisk na wspomniane procenty uczniów wybierających szkoły poza 
powiatem, a Rada Powiatu ma sporo narzędzi, aby tą tendencję odwrócić. Zaznaczył, 
że dyrektorzy szkół mieli w budżetach zabezpieczone jedynie 1500 zł na promocję 
oświaty. Za takie kwoty nie można praktycznie nic zrobić, w tym chwalić się swoimi 
osiągnięciami, dlatego skierowany zostanie wniosek do budżetu Powiatu Drawskiego  
o zwiększenie tej kwoty w Wydziale Edukacji na promocję oświaty 
ponadpodstawowej i ZPE-T w Bobrowie. Pokreślił, że należy dążyć do zwiększenia 
środków finansowych na promocje szkół i ich współpracę z gminami. 

Głos zabrał Pan Radny Z. Dudor, który powiedział, że w materiałach na sesję  
z gminy Czaplinek znajduje się informacja dotycząca chęci zatrudnienia 6 nauczycieli 
w szkole ponadpodstawowej, dlatego korzystając z okazji przypomniał o tym 
ogłoszeniu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania? 

Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który powiedział, że lista dotycząca 
zatrudniania nauczycieli będzie coraz dłuższa, gdyż średnia wieku nauczyciela 
przekroczyła 45 lat. Podstawowym problem jest sprawa wynagrodzenia nauczycieli. 
Na dzień dzisiejszy brakuje matematyków i polonistów, dlatego będzie jeszcze gorzej, 
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jeżeli ministerstwo szybko nie zajmie się rozwiązaniem takiego problemu. Na koniec 
przypomniał o istotnym problemie, jaki jest utrzymywanie 4 szkół  
w 4 miejscowościach, a nawet 1 szkoły w 2 budynkach, przy zmniejszającej się ilości 
dzieci w szkołach.  

Pani Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że finansowanie oświaty jest 
trudnym tematem. Natomiast radni powiatowi raczej unikają tematu likwidacji szkoły, 
dlatego należy podnosić poziom kształcenia, wyposażać w materiały edukacyjne oraz 
promować jednostki oświatowe.  

Głos zabrał Pan Radny M. Tobiszewski, który powiedział, że członkowie 
Zarządu Powiatu poprosili Panią Naczelnik o przedstawienie zestawienia 
wyliczającego powierzchnię użytkową w poszczególnych zespołach szkół na 1 ucznia. 
Dopiero taka informacja pokaże pełen obraz problemu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania? 

Nikt z Radnych nie zadał żadnych pytań.    
 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Treść prezentacji multimedialnej stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Punkt 9 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest informacja z analizy 
oświadczeń majątkowych dokonanych przez Wojewodę, Starostę, Przewodniczącego 
Rady i Urząd Skarbowy.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Stanisława 

Cybulę  - Starostę Drawskiego o przedstawienie informacji. 

Głos zabrał S. Cybula – Starosta Drawski, który powiedział, że wszystkim 
Radnym zostały przedłożone informacje dotyczące analizy oświadczeń majątkowych, 
dlatego spytał, czy Radni mają pytania odnośnie sprawozdania? 
 

Nikt z Radnych nie zadał żadnych pytań.    
  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania? 
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Nikt z Radnych nie zadał żadnych pytań.    
        
Treść omówionych informacji stanowi załącznik nr 13, 14, 15, 16 i 17 do 
protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 15 minutową przerwę. 
 

 

 

Punkt 10 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie  
z porządkiem obrad Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest 
podjęcie uchwały w sprawie zmiany planu pracy Rady Powiatu Drawskiego.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu i krótki komentarz 
Panią Barbarę Kotwicę – Naczelnika  w Wydziale Biura Rady. 

Głos zabrała Pani Naczelnik  B. Kotwica, która powiedziała, że Radnym został 
przedstawiony projekt uchwały Rady Powiatu Drawskiego w sprawie zmiany planu 
pracy Rady Powiatu Drawskiego. Rada działa zgodnie z rocznym planem pracy 
zawierającym główne kierunki pracy i sposoby ich realizacji. Rada w każdym czasie 
może ten plan pracy zmienić. Pierwotnie sesja Rady Powiatu zaplanowana była na  
11 listopada, lecz zgłoszona została propozycja przeniesienia jej na 6 listopada,  
a uzasadnione jest to połączeniem tej uroczystości z otwarciem nowego budynku 
Starostwa Powiatowego w Drawsku Pomorskim.   

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że w najbliższej sesji będzie 
uczestniczyć młodzież z terenu powiatu drawskiego. Odczytała również program sesji 
zaplanowanej na dzień 6 listopada 2019 roku.   

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania? 

Nikt z Radnych nie zadał żadnych pytań.   

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
podjęcia w sprawie zmiany planu pracy Rady Powiatu Drawskiego.  
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Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XV/107/2019 w sprawie zmiany planu pracy Rady Powiatu 
Drawskiego. 

  
Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie przyjęcia stanowiska Komisji, Skarg Wniosków i Petycji dotyczącego 
podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia strefy ciszy na jeziorze Lubie.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Jacka 

Kozłowskiego – Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.   
 
Głos zabrał  Pan Wiceprzewodniczący Komisji J. Kozłowski, który  powiedział, 

że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zebrała się 1 października na posiedzeniu, aby 
rozpatrzyć wniosek Pani Sołtys Gudowa. Wnioskowała ona, aby na terenie jeziora 
Lubie wprowadzić strefę ciszy. Po przeanalizowaniu sytuacji i zasięgnięciu opinii 
Burmistrzów Drawska Pomorskiego i Złocieńca otrzymano informację, że tereny 
przylegające do jeziora Lubie nie stanowią wyłącznie terenów z przeznaczeniem na 
cele rekreacyjno-wypoczynkowe, dlatego nie ma podstaw prawnych, aby na całym 
jeziorze wprowadzić zakaz używania łodzi motorowych. Tym samym Komisja stanęła 
na stanowisku, aby nie podejmować uchwały wprowadzającej strefę ciszy na jeziorze 
Lubie.   
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 
pytanie? 

 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  

uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Komisji, Skarg Wniosków i Petycji 
dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia strefy ciszy na jeziorze 
Lubie. 
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Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  1 głosie „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XV/108/2019 podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska 
Komisji, Skarg Wniosków i Petycji dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 
wprowadzenia strefy ciszy na jeziorze Lubie. 

  
Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad sesji, jakim jest podjęcie  uchwały zmieniającej uchwałę   
w sprawie podziału środków PFRON na realizację zadań z rehabilitacji zawodowej  
i społecznej oraz zatrudnianie osób niepełnosprawnych w 2019 roku.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Henryka 
Andrałojcia –  Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku Pomorskim. 

 
Głos zabrał Pan Dyrektor H. Andrałojć, który powiedział, że wnosi  

o przesunięcie środków miedzy pieniędzmi PFRON na rehabilitację zawodową  
i społeczną, a następnie przedstawił uzasadnienie.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 
pytanie? 

 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad uchwałą zmieniającą uchwałę  w sprawie podziału środków PFRON 
na realizację zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie osób 
niepełnosprawnych w 2019 roku. 

 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
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podjęła uchwałę Nr XV/109/2019 zmieniającą uchwałę w sprawie podziału środków 
PFRON na realizację zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie 
osób niepełnosprawnych w 2019 roku. 

 
Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Złocieniec.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Romana 
Kowalonka  –  Inspektora w Wydziale Zarzadzania Kryzysowego.  

 
Głos zabrał Pan R. Kowalonek, który powiedział, że na druku 662 znajduje się 

projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie 
Złocieniec w kwocie 40 000 zł. Jest to pomoc finansowa dotowana celowo na zakup 
średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP w Nowym Worowie. Całkowity 
koszt zakupu wynosi 760 000 zł. Na całość kwoty składają się środki uzyskane 
 z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie 
380 000 zł, komendy Głównej 180 000 zł i Gminy Złocieniec w wysokości 160 000 zł. 
Podkreślił, że zakup takiego pojazdu pozwoli na zwiększenie bezpieczeństwa 
mieszkańców nie tylko gminy, ale również powiatu. Dodał, również że strażacy z tej 
jednostki są pasjonatami. Młodzież wchodząca w skład tej jednostki wygrała zawody 
powiatowe i reprezentowała nasz powiat w województwie w 2018 roku. Niestety jeden 
z pojazdów został uszkodzony i nie nadaję się do dalszego użytkowania, a sama 
naprawa okazała się nieopłacalna oraz niezadowalająca. Drugi z pojazdów jest już 
także wysłużony, dlatego zasadne uważa się podjęcie uchwały w tej sprawie.  

 
Głos zabrał Pan Z. Dudor, który zapytał, czy można się spodziewać, że jeszcze 

w tym roku zostanie dokonany zakup i wprowadzony pojazd do służby.   
 
Głos zabrał Pan R. Kowalonek, który powiedział, że musi być to zrealizowane 

w tym roku, gdyż środki przyznane i niewykorzystane w bieżącym roku przepadną.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Złocieniec. 

 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XV/110/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Złocieniec. 

Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości opłat za usunięcie pojazdu 
 z drogi i jego parkowanie na parkingu strzeżonym.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Daniela 
Rumowskiego –  Naczelnika Wydziału Komunikacji i Transportu. 

 
Głos zabrała Pan Naczelnik D. Rumowski, który powiedział, że usuwanie 

pojazdów oraz prowadzenie parkingu strzeżonego dla pojazdów usuniętych  
w przypadkach określonych w art. 130a ustawy prawo o ruchu drogowym należy do 
zadań własnych powiatu. Rada Powiatu biorąc pod uwagę konieczność sprawnej 
realizacji zadań oraz koszty usuwania i przechowywania pojazdów na obszarze danego 
powiatu ustala corocznie w drodze uchwały wysokość opłat w tym zakresie. Podstawą 
do ustalenia kosztów usuwania i przechowywania pojazdów na terenie powiatu 
drawskiego były stawki określone w umowie z dnia 20.12.2017 r. na świadczenie 
usług w zakresie usuwania pojazdów z dróg oraz ich przechowywanie na parkingu 
strzeżonym pomiędzy Powiatem Drawskim a przedsiębiorcą wyłonionym  
w postepowaniu ofertowym. Umowa obowiązują do dnia 31.12.2020 r. Przyjęte  
w uchwale stawki odpowiadają stawkom rynkowym rzeczywiście ponoszonym przez 
Powiat Drawski za usuwanie i przechowywanie pojazdów i są zgodne z wytycznymi 
określonymi w ustawie. Stawki przyjęte w projekcie uchwały są równe stawkom 
obecnie obowiązującym.   

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 



19 
 

 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie wysokości opłat za usunięcie 
pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu strzeżonym. 

 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XV/111/2019 zmieniającą uchwałę w sprawie wysokości opłat za 
usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu strzeżonym. Pomorskim. 

Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy Powiatu Drawskiego  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2020. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Romanę 
Kowalewicz –  Głównego Specjalistę ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi 
i przedsiębiorcami. 

 
Głos zabrała Pani R. Kowalewicz, która powiedziała, że co roku w tym okresie 

Rada Powiatu Drawskiego zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym  
i o działalności pożytku publicznego i wolontariacie podejmuje uchwałę w sprawie 
przyjęcia rocznego Programu współpracy Powiatu Drawskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
rok 2020. W załączeniu do uchwały opisany jest obszernie cały program współpracy, 
który określa kto może skorzystać z tego programu, w jaki sposób będą 
rozdysponowane środki, jakie są zasadny ogłaszania konkursów, składy komisji oraz 
została podana kwota środków finansowych przeznaczona w przyszłym roku na ten 
cel, w wysokości 220 000 złotych podjęta uchwałą Zarządu. Kwota ta wzrosła o 10% 
w stosunku do roku ubiegłego, gdyż zwiększa się ilość organizacji, które są 
zainteresowane skorzystaniem z tych środków. Tym samym realizują wiele zadań  
w imieniu powiatu i skierowanych do naszego społeczeństwa. Program ten określa 
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również zasady niepublicznej pomocy prawnej, gdzie powiat jest już zobligowany 
ogłoszenia ofert dla pomiotów, które będą chciały realizować to zadanie. Zwróciła się 
do Radnych o przyjęcie go w proponowanej formie. Podkreślił, że w ciągu roku jest 
możliwe dokonanie korekty i zmiany zapisów tego programu. Program był 
konsultowany od 1 do 10 października na stronie internetowej Powiatu Drawskiego  
w zakładce organizacje pozarządowe oraz w BIP. Wywieszone było również 
ogłoszenie na tablicach w Starostwie Powiatowym.         
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 
pytanie? 

 
Głos zabrał Pan Radny M. Tobiszewski, który zapytał, czy w ramach programu 

jest możliwość finansowania badań kardiologicznych dla stowarzyszenia Emerytów.  
 
Głos zabrała Pani R. Kowalewicz, która odpowiedział, że samych badań jako 

takich niestety nie.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
  
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy Powiatu 
Drawskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2020. 

 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr XV/112/2019 w sprawie uchwalenia rocznego Programu 
współpracy Powiatu Drawskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2020. 

Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego 
Gimnazjum dla Dorosłych w Czaplinku.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Izabelę Krężołek –  
Naczelnika Wydziału Edukacji. 

 
Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która powiedziała, że projekty uchwał 

na dzisiejszą sesję związane są dokończeniem reformy systemu oświaty 
zapoczątkowany 2 lata temu. Projekt uchwały dotyczy zakończenia działalności 
Gimnazjum dla Dorosłych w Czaplinku. Założone w 2016 roku  i nigdy nie rozpoczęło 
swojej działalności.  

 
Głos zabrał Pan Radny K. Korczyński, który zapytał, czy przepisy oświatowe 

wprowadzają pojęcie zakończenia działalności, czy likwidacji placówki.  
 
Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która powiedziała, że w tym 

przypadku wprowadzają termin zakończenia działalności.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 
pytanie? 

 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego 
Gimnazjum dla Dorosłych w Czaplinku. 

 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XV/113/2019 w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 
dotychczasowego Gimnazjum dla Dorosłych w Czaplinku. 

Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Centrum Kształcenia Praktycznego  
w Czaplinku i Centrum Kształcenia Praktycznego w Drawsku Pomorskim. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Izabelę Krężołek –  
Naczelnika Wydziału Edukacji. 

 
Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która powiedziała, że ustawa  

z listopada 2018 roku nałożyła na samorządy powiatowe prowadzące centra 
kształcenia praktycznego do stwierdzenia przekształcenia tych jednostek w „centra 
kształcenia zawodowego”.    
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 
pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania w sprawie stwierdzenia przekształcenia Centrum Kształcenia 
Praktycznego w Czaplinku i Centrum Kształcenia Praktycznego w Drawsku 
Pomorskim. 
 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XV/114/2019 w sprawie stwierdzenia przekształcenia Centrum 
Kształcenia Praktycznego w Czaplinku i Centrum Kształcenia Praktycznego  
w Drawsku Pomorskim. 

Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia zespołu placówek – 
Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Izabelę Krężołek –  
Naczelnika Wydziału Edukacji. 

 
Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która powiedziała, że wspomniana 

ustawa nałożyła obowiązek dokonania zmian w uchwale założycielskiej zespołu 



23 
 

placówek lub zespołu szkół, jeżeli dotychczasowe centra kształcenia praktycznego 
wchodzą w skład jakiejś innej struktury, a w tym przypadku jest PCKZiU, dlatego 
wypełniając obowiązek wskazany w ustawie ulec zmianie muszą zapisy tej uchwały 
założycielskiej.   
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 
pytanie? 

 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie utworzenia zespołu placówek 
– Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego.  

 
 
 
 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XV/115/2019 zmieniającą uchwałę w sprawie utworzenia zespołu 
placówek – Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego. 

Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały 
 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2019. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Joannę 
Andrykowską –  Skarbnika Powiatu. 

 
Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska, która powiedziała, że po podjęciu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie plan dochodów budżetowych zwiększa się 
 o kwotę 1 417 359 zł w wyniku zwiększania dochodów w poszczególnych 
jednostkach wskazanych w uzasadnieniu. Wydatki zostają zwiększone się o kwotę 
identyczną, a przedstawia to uzasadnienie do projektu uchwały.   
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z obecnych na Sali Radnych nie miał więcej pytań. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  

uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2019. 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XV/116/2019 w sprawie zmian w budżecie Powiat Drawskiego na 
rok 2019.  

Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2019 – 2035. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Joannę 
Andrykowską –  Skarbnika Powiatu. 

 
Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska, która powiedziała, że zmiany  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej przebiegają zgodnie ze zmianami budżecie. 
Dodane przedsięwzięcia to Erasmus plus – Learning Together i Erasmus – Publicity 
and Nutrition. Szkoły podpisały i realizują powyższe programy. Limit wydatków 
przewidzianych na n lata 2019-2021 w ZSP Złocieńcu wynosi 116 324 zł, natomiast 
limit wydatków dla szkoły w Czaplinku wynosi 125 715 zł. Kwoty na wymienione 
projekty Powiat Drawski już otrzymał.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z obecnych na Sali Radnych nie miał więcej pytań. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu 
Drawskiego na lata 2019 - 2035. 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosie „wstrzymujących się” 
(nie głosował Radny H. Szreta) 
podjęła uchwałę Nr XV/117/2019 w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2019 – 2035. 

Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 
Punkt 11 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest odpowiedzi na interpelacje  
i zapytania. 

  
Pan Starosta S. Cybula powiedział, że w sprawie budowy schroniska dla 

zwierząt wypowie się Etatowy Członek Zarządu W. Włodarczyk, zaś natomiast 
 w sprawie dróg powiatowych Pan Dyrektor ZDP Z. Kot. W pozostałych  przypadkach  
na interpelacje i zapytania odpowiedzi będą udzielane na piśmie.  
 

Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu W. Włodarczyk, który powiedział, że na 
poprzednim konwencie złożony został wniosek przez Burmistrza Złocieńca odnośnie 
budowy schroniska dla zwierząt, w szczególności psów i kotów oraz rozpatrzenia 
możliwości wspólnego podjęcia się tego przedsięwzięcia przez gminy z terenu 
powiatu drawskiego, ale również łobeskiego. Wraz z Prezesem Związku Miast i Gmin 
udali się w delegację do Skałowa w Powiecie Poznańskim, gdzie dyrektor schroniska 
przedstawił koncepcję i funkcjonowanie tej placówki. Schronisko położone jest na  
5 hektarach, a w skład którego wchodzą budynek administracyjny, pomieszczenia dla 
psów i kotów w ilości 200 sztuk. Na terenie istnieje również hotel dla 30 psów, 
krematorium, miejsce pochówku, a także spory wybieg ze zbiornikiem wodnym. 
Schronisko funkcjonuje ramach związku gmin i powiatów powołanego jedynie do 
zarządzanie placówką. Na konwencie padła propozycja o sprawdzenie i określenia 
zapotrzebowania przez wszystkie gminy. Początkowo zebrane dane wskazują na 
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zapotrzebowanie w ilości około 100 miejsc schroniskowych. Nowo wybudowane 
schronisko musi odpowiadać pewnym normą, aby spełniało wszystkie wymogi 
użytkowe, w tym sanitarne i weterynaryjne. Pracownicy zatrudnieni są w oparciu  
o trzy zmianowy okres pracy. Na konwencie burmistrzowie zgłosili akces po 
przedstawieniu danych oraz kalkulacji związanych z kosztami utrzymania takiego 
schroniska. Podobne dane zbierane są z terenu powiatu łobeskiego. Cały projekt 
mógłby być prowadzony w etapach. W trakcie realizacji poszukiwane byłyby środki 
zewnętrzne. Jeżeli 10 gmin z dwóch powiatów uczestniczyłoby w projekcie to koszty 
realizacji i utrzymania takiego przedsięwzięcia zdecydowanie by spadły. Nadmienił, 
że Gmina Złocieniec zgłosiła akces do zaoferowania działki, lecz na dzień dzisiejszy 
brakuje konkretnej koncepcji. Schroniska z prawdziwego zdarzenia funkcjonują 
jedynie w Stargardzie i Szczecinku. Na koniec przypomniał, że takie rozwiązanie 
będzie przedstawione gminą  z terenu powiatu świdwińskiego, co zdecydowanie 
zmniejszyłoby koszty funkcjonowania. 

 
Głos zabrał Pan Radny Z. Dudor, który przypomniał, że w gminie Czaplinek 

funkcjonuje przytulisko w Pławnie Pani A. Dziobek. Pochwalił i podziękował Pani 
Radnej B. Głowackiej i innemu kandydatowi w wyborach o przekazanie banerów 
reklamowych na potrzeby przytuliska. Zaapelował, również do innych kandydatów 
startujących w wyborach z naszego regionu do przekazywania banerów na cele tegoż 
przytuliska w Pławnie.  

Głos zabrał Pan Dyrektor ZDP Z. Kot, który powiedział, że w sprawie Psich 
Głów długo były prowadzone rozmowy z nadleśnictwem. Pozyskanie drogi 
brukowanej i oddanie naszej działki polnej dość długo trwało. Złożony został wniosek 
o przejęcie drogi polnej do gminy Czaplinek, lecz gmina niestety nie wyraziła zgody. 
Działka leśna widniała, jako obszar leśny, a więc nie była wydzielona działka 
drogowa. Następnie nadleśnictwo zobowiązało się i wydzieliło działkę drogową. Po 
zmianie władz w Czaplinku, również została złożona propozycja przejęcia działki 
drogowej przez pola, która była działką powiatową. Wstępnie jednak nie wyrazili 
zgody. Odpowiedzieli, że rozmowy zostaną wznowione po zapoznaniu się  
z działalnością urzędu. Nadmienił, że sprawa zostanie ponowiona. W przypadku drogi 
Ostroróg-Łysinin były prowadzone rozmowy z Nadleśnictwem Borne Sulinowo  
o przekazaniu tej drogi, lecz nie są oni zainteresowani. Wstępne zapytania  
o dofinansowanie przebudowy tej drogi zostały negatywnie rozpatrzone. Dopiero po 
odbytych rozmowach Pana Starosty w Generalnej Dyrekcji Lasów Państwowych  
w oddziale w Szczecinku zagwarantowali środki w wysokości 50 000 zł, lecz poprosili 
o złożenie wniosku w sprawie dofinansowania. Po złożeniu wniosku otrzymaliśmy  
z Warszawy zgodę na dofinansowanie. Następnie poprosili o wzór umowy  
i przedstawienie kosztorysu, które zostały już przekazany. Na dzień dzisiejszy 
czekamy na podpisanie tej umowy. Na koniec w odpowiedzi na interpelacje Pani 
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Radnej G. Buczek powiedział, że gmina Złocieniec otrzymuje dofinansowanie na 
całoroczne bieżące utrzymanie dróg, w którym to mieszczą się również działania 
związane z podcinaniem gałęzi i krzaków, a także koszeniem trawy, czy usuwanie 
ubytków drodze, dlatego też interpelacja zostanie przekazana do gminy. Podkreślił, że 
Zarząd Dróg Powiatowych wspomagał gminę w usuwaniach skutków nawałnicy, ale 
nie może płacić i wykonywać roboty.  

 
Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że na odpowiedzi na 

pozostałe interpelacje zostaną udzielone na piśmie.      
 

 
Punkt 12 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  

 
Pani Przewodnicząca zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 
 
Głos zabrała Pani Radna G. Buczek, która poruszyła problem braku windy  

w przychodni przy szpitalu w Drawsku Pomorski oraz niemożności dostania się osób 
niepełnosprawnych do lekarzy specjalistów na I piętrze.   
 

Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 
 
 Nikt z Radnych nie zabrał więcej głosu. 
 

Punkt 13 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 12:00 zamknęła XV sesję Rady Powiatu Drawskiego 
 i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 
 
 Protokołowała                 Przewodnicząca Rady 
 
Barbara Kotwica                                             Urszula Ptak 
 
 
Sporządziła: Joanna Rudziewicz 


